



ក្រសួងសុខាភិបាល  
លេខ ២២៧ ស.ខ.ស

**ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា**  
**ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ**  
~\*~

**សេចក្តីជូនដំណឹង**  
**ស្តីពី**  
**ការកែសម្រួលលក្ខខណ្ឌធ្វើដំណើរចូលមកប្រទេសកម្ពុជា**  
**ការអនុវត្តវិធានការសុខាភិបាល និងការធ្វើបត្តាធិការ**



ដើម្បីពង្រឹងការអនុវត្តវិធានការសុខាភិបាល ឆ្លើយតបការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩ ឱ្យកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាព និងផ្តល់ភាពងាយស្រួលដល់អ្នកដំណើរទាំងអស់ដែលបានមកដល់ ឬគ្រោងធ្វើដំណើរមកកាន់ប្រទេសកម្ពុជា ក្រសួងសុខាភិបាលមានកិត្តិយសជម្រាបជូនដំណឹងថា រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាសម្រេចកែសម្រួលយន្តការមួយចំនួនក្នុងការអនុវត្តវិធានការសុខាភិបាល និងការអនុវត្តយន្តការធានា (Sponsorship Mechanism) ដើម្បីជួយសម្រួលអ្នកដំណើរចូលប្រទេសកម្ពុជា ដែលជាវិនិយោគិន-ធុរជន បុគ្គលិកក្រុមហ៊ុន អ្នកជំនាញការ និងអ្នកបច្ចេកទេស ដែលមានការធានា ឬអ្នកដំណើរជាជនបរទេសទូទៅ ឬអ្នកដំណើរជាជនបរទេសកាន់ទិដ្ឋាការការទូតប្រភេទ A និងទិដ្ឋាការផ្លូវការប្រភេទ B ឬអ្នកដំណើរជាជនជាតិខ្មែរ ទោះជាប្រើប្រាស់លិខិតឆ្លងដែនកម្ពុជា ឬលិខិតឆ្លងដែនបរទេសដូចខាងក្រោម៖

១. ចំពោះអ្នកដំណើរបរទេសជាវិនិយោគិន-ធុរជន បុគ្គលិកក្រុមហ៊ុន អ្នកជំនាញការ និងអ្នកបច្ចេកទេស មកពីប្រទេសចិន ជប៉ុន កូរ៉េខាងត្បូង វៀតណាម ថៃ សហរដ្ឋអាមេរិក និងសហគមន៍អឺរ៉ុប ដែលទទួលបានការធានា

ក. មុនពេលធ្វើដំណើរមកដល់ប្រទេសកម្ពុជា៖

អ្នកដំណើរជាជនបរទេស ត្រូវមានឯកសារ ដូចខាងក្រោម៖

- វិញ្ញាបនបត្របញ្ជាក់សុខភាព ចេញដោយអាជ្ញាធរសុខាភិបាល ដែលទទួលស្គាល់ដោយរដ្ឋាភិបាលប្រទេសសាមី បញ្ជាក់ថាគ្មានជំងឺកូវីដ-១៩ ក្នុងរយៈពេល៧២ម៉ោង មុនពេលចេញដំណើរ។
- លិខិតបញ្ជាក់លើការធានាទូទាត់សងប្រាក់ ដែលចេញ និងទទួលស្គាល់ដោយរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា។ ដើម្បីទទួលបានលិខិតនេះ អ្នកដំណើរជាជនបរទេសត្រូវមានការធានាពីបុគ្គលដែលមានសិទ្ធិផ្តល់ការធានា ដែលក្នុងនោះរួមមាន នាយកប្រតិបត្តិ ឬម្ចាស់ភាគហ៊ុននៃក្រុមហ៊ុន ឬប្រធានសមាគមធុរកិច្ច ឬប្រធានសហព័ន្ធអជីវកម្ម ឬម្ចាស់គម្រោងវិនិយោគក្នុងតំបន់សេដ្ឋកិច្ចពិសេស ឬស្ថានទូតដែលជាភាគីធានា ឬក្រុមហ៊ុនដែលអ្នកដំណើរបរទេសនោះ កំពុងបម្រើការងារ ឬក្រសួង-ស្ថាប័នណាមួយរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល។ ភាគីអ្នកធានាត្រូវបំពេញពាក្យស្នើសុំការធានាតាមអនឡាញ (Online) ដោយភ្ជាប់នូវកាលវិភាគ និងព័ត៌មានពិស្តារអំពីវត្តមាននៃការធ្វើដំណើរមកកាន់ប្រទេសកម្ពុជា បញ្ជាក់អំពីសកម្មភាពលម្អិតក្នុងរយៈពេលមិនលើស ១៤ថ្ងៃ ក្រុមមនុស្សត្រូវជួបប្រាស្រ័យទាក់ទង ទីតាំងនៃការធ្វើដំណើរក្នុងប្រទេស និងកន្លែងស្នាក់នៅឱ្យបានច្បាស់លាស់ នៅក្នុងគេហទំព័រចុះបញ្ជីអជីវកម្មរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល។

( www.registrationservices.gov.kh ) ឬនៅក្នុងតំណភ្ជាប់ដែលមាននៅក្នុងគេហទំព័ររបស់ក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជា ( www.cambodiainvestment.gov.kh ) ឬគេហទំព័ររបស់ក្រសួងសុខាភិបាល ( www.cdcmoh.gov.kh ) ។ ការពិនិត្យលើភាពត្រឹមត្រូវនៃការធានានេះនឹងត្រូវការរយៈពេល១ (មួយ) ឬ២ (ពីរ) ថ្ងៃ នៃថ្ងៃធ្វើការ បន្ទាប់ពីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ បញ្ជាក់លើក្រុមហ៊ុនធានា និងក្រសួងសុខាភិបាល បញ្ជាក់លើកាលវិភាគការងាររបស់អ្នកដំណើរ រាជរដ្ឋាភិបាលនឹងចេញលិខិតបញ្ជាក់លើការធានាទូទាត់សងប្រាក់ ដែលមានសុពលភាពប្រើប្រាស់ត្រឹមតែរយៈពេល ៣០ (សាមសិប) ថ្ងៃ ហើយអ្នកដំណើរជាជនបរទេសអាចទាញយកឯកសារទាំងនេះសម្រាប់កាន់ភ្ជាប់ពេលធ្វើដំណើរមកកាន់ប្រទេសកម្ពុជា។

- ទិដ្ឋាការដែលមានសុពលភាពស្របតាមនីតិវិធីនៃច្បាប់ស្តីពីអន្តោប្រវេសន៍ ដែលត្រូវបានផ្តល់ឱ្យពីសំណាក់ស្ថានទូតកម្ពុជា ឬពីស្ថានកុងស៊ុលកម្ពុជានៃប្រទេសសាមី។

ខ. ពេលមកដល់អាកាសយានដ្ឋានអន្តរជាតិនៃប្រទេសកម្ពុជា៖

ខ.១: អ្នកដំណើរជាជនបរទេស ត្រូវ៖

- បង្ហាញវិញ្ញាបនបត្របញ្ជាក់សុខភាពចេញដោយអាជ្ញាធរសុខាភិបាល ដែលទទួលស្គាល់ដោយរដ្ឋាភិបាលប្រទេសសាមី បញ្ជាក់ថាគ្មានជំងឺកូវីដ-១៩ ក្នុងរយៈពេល៧២ម៉ោង មុនពេលចេញដំណើរ លិខិតបញ្ជាក់លើការធានាទូទាត់សងប្រាក់ កាលវិភាគនិងព័ត៌មានពិស្តារអំពីវត្តបំណងនៃការធ្វើដំណើរមកកាន់ប្រទេសកម្ពុជា ទិដ្ឋាការដែលមានសុពលភាព និងចេញដោយស្ថានទូតកម្ពុជា ឬពីស្ថានកុងស៊ុលកម្ពុជានៃប្រទេសសាមី។
- បន្ទាប់ពីទទួលបានការត្រួតពិនិត្យឯកសារតម្រូវដូចខាងលើ អ្នកដំណើរជាជនបរទេសនឹងមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់ផ្លូវអាទិភាពពិសេស ដើម្បីទទួលបានការពិនិត្យសុខភាព និងការយកសំណាកដែលនឹងអនុវត្តដោយមន្ត្រីសុខាភិបាល មុននឹងត្រូវដឹកជញ្ជូនទៅសណ្ឋាគារដែលបានកំណត់ដោយក្រសួងសុខាភិបាល ដើម្បីរង់ចាំទទួលលទ្ធផលតេស្តកូវីដ-១៩ ប្រសិនបើលទ្ធផលតេស្តអវិជ្ជមានកូវីដ-១៩ នោះអ្នកដំណើរនឹងត្រូវអនុញ្ញាតឱ្យចេញពីសណ្ឋាគារ ទៅបំពេញការងារ និងស្នាក់នៅតាមកាលវិភាគការងារដែលបានភ្ជាប់ពេលស្នើសុំការធានា។

ខ.២: ភាគីអ្នកធានាត្រូវទទួលរ៉ាប់រងលើរាល់ចំណាយទាំងស្រុង រួមទាំងចំណាយពាក់ព័ន្ធការអនុវត្តវិធានការសុខាភិបាលរបស់អ្នកដំណើរជាជនបរទេសដែលបានទទួលការធានាពីខ្លួន ក្នុងអំឡុងពេលស្នាក់នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។

ខ.៣: ក្នុងករណីដែលអ្នកធ្វើដំណើរជាជនបរទេសមានជំងឺកូវីដ-១៩ ក្នុងអំឡុងពេលស្នាក់នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា អ្នកធានាត្រូវតែទទួលរ៉ាប់រងលើរាល់ចំណាយសម្រាប់ការព្យាបាលអ្នកជំងឺ រហូតដល់ជាសះស្បើយ និងត្រូវទូទាត់ជូនមន្ទីរពេទ្យដែលអ្នកជំងឺកូវីដ-១៩ បានសម្រាកព្យាបាល។

ខ.៤: ភាគីអ្នកធានាត្រូវផ្តល់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការល្អជាមួយក្រសួងសុខាភិបាលនិងអាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធ ក្នុងការសម្រួលការធ្វើដំណើររបស់អ្នកដំណើរបរទេស ដែលត្រូវបានធានា។ ក្នុងករណីដែលប្រព្រឹត្តខុសពីលក្ខខណ្ឌនៃការធានា និងកាលវិភាគការងារ ក្រុមហ៊ុន ឬស្ថាប័នដែលជាភាគីធានា និងអ្នកដំណើរដែលទទួលបានការធានា ត្រូវទទួលខុសត្រូវចំពោះមុខច្បាប់នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ជាធរមាន។



២. អ្នកដំណើរជាជនបរទេសទូទៅ ដែលបានធ្វើដំណើរមកដល់ប្រទេសកម្ពុជា ត្រូវ៖

ក- អនុវត្តការធ្វើចត្តាឡីស័កពេញលេញនៅទីតាំងដែលបានកំណត់ និងអនុញ្ញាតដោយក្រសួងសុខាភិបាលសម្រាប់រយៈពេល ១៤ ថ្ងៃ។

ខ- ដាក់ប្រាក់តម្កល់ចំនួន ២.០០០ (ពីរពាន់) ដុល្លារអាមេរិក នៅពេលមកដល់អាកាសយានដ្ឋានអន្តរជាតិនៃប្រទេសកម្ពុជា ដែលប្រាក់នេះនឹងត្រូវប្រើសម្រាប់ចំណាយលើថ្លៃស្នាក់នៅក្នុងអំឡុងពេលធ្វើចត្តាឡីស័ក ថ្លៃធ្វើតេស្តថ្លៃដឹកជញ្ជូនពីអាកាសយានដ្ឋានអន្តរជាតិទៅសណ្ឋាគារដែលបានកំណត់។ ករណីមានថវិកានៅសល់ក្រោយពីការទូទាត់ចំណាយជាក់ស្តែង ក្រសួងសុខាភិបាលនឹងរៀបចំបង្វែរប្រាក់ដែលនៅសល់នោះ ជូនទៅសាមីខ្លួនវិញក្នុងរយៈពេល០៣ថ្ងៃ បន្ទាប់ពីបញ្ចប់ការអនុវត្តវិធានការសុខាភិបាល។

គ- ទិញសេវាធានារ៉ាប់រងសុខភាព (Health Insurance) សម្រាប់ព្យាបាលជំងឺកូវីដ-១៩ ក្នុងតម្លៃ ៩០ (កៅសិប) ដុល្លារអាមេរិក ចំពោះកញ្ចប់ធានាដែលមានទំហំ ៥០.០០០ (ប្រាំម៉ឺន) ដុល្លារអាមេរិក និងមានរយៈពេលធានា ២០ (ម្ភៃ) ថ្ងៃ។ កញ្ចប់ធានានេះអាចទិញបានពីក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងហ្វូរតេ (FORTE Insurance) តាមរយៈគេហទំព័រ <https://www.forteinsurance.com/covid-19-insurance/>។

ឃ- អាជ្ញាធរសុខាភិបាលនឹងត្រូវយកសំណាក ដើម្បីធ្វើតេស្តក្នុងករណីសង្ស័យណាមួយអំឡុងពេលចត្តាឡីស័ក និងត្រូវធ្វើតេស្តនៅថ្ងៃទី១៣ ដើម្បីបញ្ជាក់នៃការបញ្ចប់ករណីចត្តាឡីស័ក។

៣. អ្នកដំណើរបរទេសជាមន្ត្រីការទូត និងអង្គការអន្តរជាតិ ដែលកាន់ទិដ្ឋាការការទូតប្រភេទ A និងទិដ្ឋាការផ្លូវការប្រភេទ B ដែលបានធ្វើដំណើរមកដល់ប្រទេសកម្ពុជា ត្រូវ៖

ក- អនុវត្តតាមសេចក្តីជូនដំណឹងលេខ ១៧០ សខល ចុះថ្ងៃទី០៥ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២០ របស់គណៈកម្មការអន្តរក្រសួងដើម្បីប្រយុទ្ធនឹងជំងឺកូវីដ-១៩ ស្តីពីការកែសម្រួលវិធានការសុខាភិបាលសម្រាប់អនុវត្តចំពោះមន្ត្រីការទូត និងអង្គការអន្តរជាតិដែលកាន់ទិដ្ឋាការការទូតប្រភេទ A និងទិដ្ឋាការផ្លូវការប្រភេទ B។

៤. អ្នកដំណើរជាជនជាតិខ្មែរ ដែលប្រើប្រាស់លិខិតឆ្លងដែនកម្ពុជា ឬលិខិតឆ្លងដែនបរទេស ដែលបានធ្វើដំណើរមកដល់ប្រទេសកម្ពុជា ត្រូវ៖

ក- អនុវត្តការធ្វើចត្តាឡីស័កពេញលេញ ក្រោយពីយកសំណាកវិភាគនៅទីតាំងរបស់រដ្ឋដែលបានកំណត់សម្រាប់រយៈពេល ១៤ ថ្ងៃ ដោយមិនគិតថ្លៃចំណាយក្នុងអំឡុងពេលអនុវត្តវិធានការសុខាភិបាល។

ខ- មិនតម្រូវឱ្យមានការតម្កល់ប្រាក់ និងទិញសេវាធានារ៉ាប់រងសុខភាព (Health Insurance) សម្រាប់ព្យាបាលជំងឺកូវីដ-១៩។

គ- ក្នុងករណីអ្នកដំណើរស្នើសុំស្នាក់នៅក្នុងសណ្ឋាគារដែលកំណត់ដោយក្រសួងសុខាភិបាល រាល់ការចំណាយថ្លៃសេវារបស់សណ្ឋាគារ និងចំណាយផ្សេងៗ ក្នុងអំឡុងពេលស្នាក់នៅ ជាបន្ទុករបស់សាមីខ្លួន។

ឃ- អាជ្ញាធរសុខាភិបាលនឹងត្រូវយកសំណាក ដើម្បីធ្វើតេស្តក្នុងករណីសង្ស័យណាមួយអំឡុងពេលចត្តាឡីស័ក និងត្រូវធ្វើតេស្តនៅថ្ងៃទី១៣ ដើម្បីបញ្ជាក់នៃការបញ្ចប់ករណីចត្តាឡីស័ក។

៥. ការប្រើប្រាស់ទីតាំងសម្រាប់ស្នាក់នៅរង់ចាំលទ្ធផលធ្វើតេស្តរកមេរោគកូវីដ-១៩ លើកទី១ និងការធ្វើចត្តាឡីស័ក៖



ក- អ្នកដំណើរជាជនជាតិខ្មែរ ដែលប្រើប្រាស់លិខិតឆ្លងដែនកម្ពុជា ឬលិខិតឆ្លងដែនបរទេសនឹងត្រូវបញ្ជូនទៅធ្វើចត្តាឡីស័ករយៈពេល ១៤ ថ្ងៃ នៅទីតាំងរបស់រដ្ឋ ដោយមិនតម្រូវឱ្យបង់ប្រាក់ថ្លៃអាហារ និងថ្លៃស្នាក់នៅ។ ករណីដែលអ្នកដំណើរស្នើសុំទៅស្នាក់នៅសណ្ឋាគារដែលកំណត់ដោយក្រសួងសុខាភិបាល រាល់ការចំណាយពាក់ព័ន្ធថ្លៃស្នាក់នៅ និងចំណាយផ្សេងៗ ជាបន្តបន្ទាប់សាមីខ្លួន ដែលត្រូវទូទាត់ជូនសណ្ឋាគារ។

ខ- អ្នកដំណើរជាជនបរទេសដែលទទួលបានការធានានឹងត្រូវបញ្ជូនទៅស្នាក់នៅសណ្ឋាគារដែលកំណត់ដោយក្រសួងសុខាភិបាល ដើម្បីរង់ចាំលទ្ធផលធ្វើតេស្តរកមេរោគកូវីដ-១៩ លើកទី១។ បន្ទាប់ពីលទ្ធផលតេស្តលើកទី១ បញ្ជាក់ថាអវិជ្ជមាន អ្នកដំណើរទាំងនោះនឹងអនុញ្ញាតឱ្យទៅបន្តធ្វើចត្តាឡីស័ក និងបំពេញការងារទៅតាមតារាងពេលវេលាដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយនៅពេលស្នើសុំការធានា។

គ- អ្នកដំណើរបរទេសទូទៅនឹងត្រូវបញ្ជូនទៅធ្វើចត្តាឡីស័ករយៈពេល ១៤ ថ្ងៃ នៅសណ្ឋាគារដែលកំណត់ដោយក្រសួងសុខាភិបាល ការចំណាយបន្ទប់ស្នាក់នៅសណ្ឋាគារ មានតម្លៃចន្លោះពី ៦០ដុល្លារ ដល់ ៧៥ដុល្លារ ក្នុងមួយយប់។ ហើយចំណាយផ្សេងៗ អំឡុងពេលធ្វើចត្តាឡីស័ក និងពេលសម្រាកព្យាបាលជំងឺកូវីដ-១៩ ត្រូវអនុវត្តតាមសេចក្តីជូនដំណឹងលេខ ៥៦៤ សនថហ ចុះថ្ងៃទី១១ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០ របស់ក្រសួងសុខាភិបាល ស្តីពីការគិតថ្លៃសេវាធ្វើតេស្តរកមេរោគកូវីដ-១៩ ការធ្វើចត្តាឡីស័ក និងការពិនិត្យព្យាបាលជំងឺកូវីដ-១៩ នៅមន្ទីរពេទ្យរដ្ឋដែលនៅអនុវត្តជាធរមាន។

សេចក្តីដូចបានជម្រាបជូនខាងលើ សូមអ្នកដំណើរបរទេស ដែលជាវិនិយោគិន-ធុរជន បុគ្គលិកក្រុមហ៊ុន អ្នកជំនាញការ អ្នកបច្ចេកទេស អ្នកដំណើរបរទេសទូទៅ អ្នកដំណើរបរទេសកាន់ទិដ្ឋាការការទូតប្រភេទ A និងទិដ្ឋាការផ្លូវការប្រភេទ B និងអ្នកដំណើរជាជនជាតិខ្មែរ ទោះជាប្រើប្រាស់លិខិតឆ្លងដែនកម្ពុជា ឬលិខិតឆ្លងដែនបរទេស មេត្តាជ្រាប និងចូលរួមសហការប្រកបដោយការទទួលខុសត្រូវ ដើម្បីរួមគ្នាអនុវត្តវិធានការប្រយុទ្ធនឹងជំងឺកូវីដ-១៩ របស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ឱ្យមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។

សេចក្តីជូនដំណឹងនេះ នឹងអនុវត្តចាប់ពីថ្ងៃទី១៤ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២០ តទៅ។

ថ្ងៃពុធ ១១រោច ខែកត្តិក ឆ្នាំជូត ទោស័ក ព.ស២៥៦៤  
រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី១១ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២០

**រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសុខាភិបាល និងជាប្រធាន**  
**គណៈកម្មការជាតិរក្សាសុខភាពរដ្ឋប្បវេណីប្រយុទ្ធនឹងជំងឺកូវីដ-១៩**



**ប៊ែន ប៊ុនហេង**